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RADNI RADZILI…

SESJA RADY GMINY  
MIĘDZYRZEC PODLASKI 

Z DNIA 30 CZERWCA 2014 R. 

 � Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia i zatwierdzenia spra-
wozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy 
z wykonania budżetu za 2013 rok. Ostatecznie sprawozdanie 
nie otrzymało zatwierdzenia.

 �  Podjęto uchwałę w sprawie absolutorium Wójta Gminy Mię-
dzyrzec Podlaski (nie udzielono absolutorium).

 � Zmieniono budżet gminy na 2014 rok.
 � Zmieniono wieloletnią prognozę finansową.
 � Przystąpiono do zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrze-

nie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
 �  Wyrażono zgodę na wydzierżawienie nieruchomości nr ewid. 

1/6, obręb Żabce, stanowiącej mienie komunalne.
 � Podjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ko-

lejnej umowy najmu pokoju w budynku położonym w miejsco-
wości Żabce, stanowiącym mienie komunalne.

 � Podjęto uchwałę w sprawie wyrażenie zgody na nieodpłatne 
przekazanie w  użytkowanie budynku, stanowiącego mienie 
komunalne w miejscowości Zaścianki.

 � Podjęto uchwałę w  sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Rogoźnicy.

 � Określono obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycielom, 
którym powierzono stanowisko kierownicze w przedszkolach, 
szkołach i  placówkach oświatowych, prowadzonych przez 
Gminę Międzyrzec Podlaski.

 � Uchwalono regulamin nadawania tytułu Zasłużony dla Gminy 
Międzyrzec Podlaski oraz regulamin w  sprawie honorowego 
obywatelstwa Gminy Międzyrzec Podlaski, a  także zasady 
i tryb ich nadawania.

 
SESJA RADY GMINY  

MIĘDZYRZEC PODLASKI 
Z DNIA 29 SIERPNIA 2014 R. 

 �  Dokonano zmian w uchwale w sprawie utworzenia rachunku 
dochodów własnych jednostek budżetowych.

 � Wprowadzono zmiany w budżecie gminy na 2014 rok oraz  
w wieloletniej prognozie finansowej.

 � Podjęto uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Miejskiej Biała Podlaska. Z budżetu gminy 2014 r. 
została udzielona pomoc finansowa Gminie Miejskiej Biała 
Podlaska w formie dotacji celowej w kwocie 30 000 zł z prze-
znaczeniem na współfinansowanie przedsięwzięcia „Zakup 
samochodów do przewozu ratowników i sprzętu oraz łodzi ra-

Rada Gminy jako organ stanowiący i kontrolny 

Z życia Rady Gminy

towniczych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 
w Białej Podlaskiej”. 

 � Podjęto uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Po-
wiatowi Bialskiemu. Z budżetu Gminy 2014 r. udzielono pomo-
cy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 30 700,31 zł  
z przeznaczeniem na finansowanie kosztów eksploatacji Cen-
tralnej Ewidencji Pojazdów i kierowców w Oddziale Zamiejsco-
wym Wydziału Komunikacji Starostwa w Międzyrzecu Podla-
skim (CEPIK).

 � Wyrażono zgodę na wydzierżawienie nieruchomości nr ewid. 
1/7, obręb Żabce, stanowiącej mienie komunalne.

 �  Ustalono sieć publicznych szkół i gimnazjów oraz oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych w Gminie Między-
rzec Podlaski. 

Ponadto, Rada Gminy Międzyrzec Podlaski, wypracowała stanowi-
sko, w którym zwraca się z apelem do Rządu Rzeczpospolitej Polskiej,  
o przyśpieszenie realizacji odcinka autostrady A2 od końca węzła 
„Lubelska” do przejścia granicznego w Kukurykach z wyłączeniem 
obwodnicy Mińska Mazowieckiego i umieszczenie tej budowy na pla-
nach inwestycyjnych GDDKiA na lata 2015–2020. Podpisy w tej spra-
wie zbierane były w ramach inicjatywy obywatelskiej w dniu 14.09. 
b.r. podczas wydarzenia „Rodzina sportem silna” w Misiach.

 � Kolejna kadencja Rady Powiatu dobiega końca, jak pan 
ją ocenia, również w kontekście współpracy z Gminą 
Międzyrzec Podlaski?
Uważam tę kadencję za bardzo owocną. Tak naprawdę 

moja współpraca jako radnego powiatu z samorządem Gmi-
ny Międzyrzec Podlaski rozpoczęła się 15 grudnia 2013 
roku. Wtedy mieszkańcy sprzeciwili się stagnacji swojej 
gminy. Przez 3 lata trudno było porozumieć się z byłymi 
włodarzami gminy. Co prawda rozmawialiśmy, podejmo-
waliśmy wspólne przedsięwzięcia, ale gdy przychodziło do 
finalizowania rozmów, wszystko się rozmywało i niczego 
nie można było zrealizować. Tak naprawdę to tylko dzięki 
radnym gminnym stosunki w relacji powiat – gmina były 
poprawne. Jako prezes Bialskopodlaskiej Lokalnej Grupy 
Działania z przykrością patrzyłem, jak inne gminy sięgają 
po europejskie środki właśnie w BLGD, a gmina Międzyrzec 
stoi z boku i nie daje sobie i swoim mieszkańcom szansy 
na rozwój. Obecnie sytuacja całkowicie się zmieniła. Dzięki 
zaangażowaniu nowego Wójta, w ciągu kilku miesięcy do 
BLGD zostały złożone dwa wnioski na ponad 100 tysięcy 
złotych. Mam nadzieję, że to początek nowej jakości, która 
na długo zadomowi się w gminie Międzyrzec. 

 � Co udało się zrealizować w tej kadencji?
Tak jak w poprzedniej kadencji, tak i w tej starałem się, 

aby każdego roku zrealizowana była jakaś inwestycja drogo-
wa na terenie gminy. Dzisiaj możemy zaobserwować zmo-
dernizowaną drogę od Kolonii Jelnica, przez Misie aż do 
Przychód, przygotowaną podbudowę drogi łączącą Strzakły 
z Pościszami, jak również podbudowę wykonaną w miej-
scowości Utrówka. Następnym budowanym traktem jest 
odcinek z Mań do Halas. Gmina może pochwalić się także 
nowymi chodnikami w Berezie i Krzewicy. Ale drogi to nie 
wszystko. Przypomnę też, że na terenie miasta Międzyrzec, 
powiat prowadzi trzy szkoły ponadgimnazjalne, do któ-
rych chodzą m. in. uczniowie z terenu gminy Międzyrzec 
Podlaski. Placówki te kształcą na wysokim poziomie, a ich 
uczniowie mogą zdobywać wiedzę, niezbędną w dalszej ka-
rierze zawodowej. Powiat bialski prowadzi również szpital 
międzyrzecki, w którym także udało się poczynić wiele in-
westycji, służących lokalnej społeczności. Nie wolno zapo-
mnieć również o Rodzinnym Domu Dziecka w Żabcach, 
który zawsze otrzymuje wsparcie z powiatu.

 � Jak układa się współpraca samorządu powiatu z gminą?
Obecnie współpraca układa się wzorowo. Wójt Krzysz-

tof Adamowicz rozumie, co znaczy współpracować. Zdaje 
sobie sprawę z tego, że wspólnie można osiągnąć więcej. 
Jestem częstym gościem na sesjach rady gminy, wsłuchuję 
się w problemy mieszkańców. Jeśli jakieś sprawy dotyczą za-
sięgu powiatowego, staram się rozwiązywać je na sesji rady 

powiatu. Gmina Międzyrzec wspólnie z powiatem i BLGD 
przygotowuje się do kilku przedsięwzięć, które poprawią ja-
kość życia mieszkańcom naszej społeczności. Mam również 
bardzo dobry kontakt z poszczególnymi radnymi gminny-
mi, spotykamy się i dyskutujemy nad poprawą jakości ży-
cia mieszkańców. W tym roku, po dwóch latach przerwy, 
reaktywowałem rozdawanie stypendiów najzdolniejszym 
gimnazjalistom. Robiłem to od 7 lat, niemniej jednak po-
przednie władze gminy nie były zainteresowane taką formą 
wspomagania najzdolniejszych uczniów. Dzięki przychyl-
ności i wsparciu obecnego Wójta, ta sytuacja się zmieniła. 
To chyba najlepszy przykład, iż współpraca gminno – po-
wiatowa kwitnie.

 � Na naszych gminnych drogach pojawiły się zielone ta-
bliczki z numerami - to podobno Pana sprawka?
Nieskromnie powiem, że tak. Bialskopodlaska Lokalna 

Grupa Działania realizowała międzynarodowy projekt wspól-
nie z dwoma lokalnymi grupami działania z Belgii. Efektem 

Wywiad z Mariuszem Kostką, radnym Powiatu Bialskiego

Współpraca buduje

Redakcja i korekta tekstów: 
Zespół 

Projekt, skład i łamanie: 
Karolina Przesmycka, kp.nstrefa.pl 
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ul. Męczenników Podl. 8 
21-570 Drelów
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Międzyrzec Podlaski
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Gminy Międzyrzec Podlaski

Mieszkańcy gminy chętnie wspierali inicjatywę przyspieszenia budowy  
autostrady A2
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tej współpracy jest właśnie wytyczona i oznakowana Sieć 
Szlaków Południowego Podlasia. To ponad 1000 kilometrów 
wyznaczonych tras, przebiegających przez najpiękniejsze 
zakątki naszego powiatu. Jest to innowacyjny system znako-
wania szlaków, pierwszy w Polsce, polegający na znakowaniu 
skrzyżowań-węzłów, a nie samych tras. Naszym pomysłem 
było pozostawienie wyboru turystom. Nie skazywaliśmy ich 
na przejażdżki wytyczoną ścieżką z punku A do punktu B. 
Daliśmy im możliwość indywidualnego zaplanowania trasy. 
Preferencje turystów są różne, dlatego też każdy z nich znaj-
dzie coś dla siebie, jeżdżąc rowerem po naszych szlakach.  
W tym miejscu chciałbym bardzo mocno podziękować Wój-
towi Gminy za pomoc przy organizacji rajdu rowerowego 
kończącego ponad dwuletni projekt. 10 maja b. r. na terenie 
Gminy Międzyrzec odbył się rajd inaugurujący otwarcie sieci 
Szlaków Południowego Podlasia. Uczestniczyło w nim około 
200 rowerzystów, przejechaliśmy wspólnie ponad 20 kilo-
metrów nowo oznakowanymi trasami. Na uznanie zasługuje 
zaangażowanie zespołów ludowych z naszej gminy: „Sami 
Swoi” z Tłuśćca i „Leśne Echo” z Zaścianek – w organizację 
imprezy. Panie z zespołów ugościły uczestników rajdu wła-
snoręcznie wypiekanymi słodkościami, napojami regenera-
cyjnymi. Umilały czas śpiewem, a co najważniejsze zbudowa-
ły przemiłą atmosferę. Wśród uczestników rajdu było pięciu 
przedstawicieli pochodzących z Belgii, którzy zachwycili się 
tak przyjazną atmosferą. Zachęcam wszystkich do czynnego 
użytkowania nowo oznakowanych szlaków.

 � Czy mógłby Pan zdradzić naszym czytelnikom plany na 
kolejną kadencję?
Plany mam bardzo ambitne, dlatego startuję w wybo-

rach, aby dzięki poparciu lokalnej społeczności, nadal praco-
wać na rzecz powiatu. Nie będzie to łatwe, ale dzięki ciężkiej 
pracy i akceptacji mojej osoby przez gminną społeczność, 
na pewno dam radę. Chciałbym nadal pracować w Komisji 
Rolnictwa, Gospodarki i Infrastruktury, której dzisiaj je-
stem przewodniczącym. Uważam, że ta komisja ma duże 
możliwości oddziaływania na to, co działo, dzieje i będzie 
się działo w naszej gminie. Mówię tutaj przede wszystkim 
o infrastrukturze drogowej, którą jak wszyscy wiemy – cały 
czas trzeba modernizować. Nowe wyzwania to nowe odcinki 
dróg, dokończenie budów dróg w miejscach, gdzie jest już 
wykonana podbudowa. Mam również na myśli wspólne 
działania w Wójtem Krzysztofem Adamowiczem i obec-
nymi radnymi, które mam nadzieję zaowocują wspólnymi 
przedsięwzięciami, poprawiającymi jakość życia mieszkań-
ców. Jesteśmy w nowym okresie europejskiej projekcji fi-
nansowej na lata 2014-2020. Przed nami otwierają się nowe 
możliwości, nowe unijne pieniądze do pozyskania. Tylko 
dobra współpraca może zapewnić pełne ich wykorzysta-
nie. Jako BLGD przygotowujemy się do kolejnego podziału 
środków unijnych poprzez podejście LEADER. Te pieniądze 
będą przeznaczone również na teren Gminy Międzyrzec, 
na nowe miejsca pracy, remonty świetlic wiejskich, domów 
ludowych, ale również na różnego rodzaju imprezy plenero-
we, jak np. dożynki. Wspólne dobro, które przyświeca nam, 
osobom zaangażowanym w sprawy gminy, daje możliwości 
finalizacji takich przedsięwzięć. Na koniec życzę wszystkim 
mieszkańcom powodzenia w realizacji ich marzeń, spełnia-
nia się i uśmiechu na co dzień. 

Inwestycje

Nowa jakość 
dróg gminnych

Gmina Międzyrzec Podlaski solidnie inwestuje w naprawę 
dróg – To dla mnie bardzo ważne, aby nasi mieszkańcy mogli 
jeździć bezpiecznie i wygodnie, a także by swobodnie i bez prze-
szkód dojeżdżali do domostw i pól położonych przy drogach 
gruntowych – podkreśla Wójt Gminy Krzysztof Adamowicz.

Miejscowość Zakres prowadzonych robót

Bereza Budowa chodnika o długości 1,5 km; war-
tość robót – 365 000 zł. Gmina finansuje 
274 000 zł

Dołhołęka Remonty dróg kruszywem z Funduszu 
Sołeckiego – wartość 7 000 zł

Jelnica  � obecnie prowadzone są prace nad 
wykonaniem dokumentacji na remont 
drogi wojewódzkiej nr 806 na odcin-
ku Międzyrzec Podlaski-Łuków  
w miejscowości Jelnica; wykonanie 
planowane jest na rok 2015; gmina 
partycypuje  
w kosztach; remont wykonuje Zarząd 
Dróg Wojewódzkich,

 � brak rowu w Jelnicy od lat doskwierał 
mieszkańcom, zalewane były pola, 
podwórka; w związku z tym obecnie 
opracowywany jest projekt na wyko-
nanie rowu wzdłuż miejscowości

Kolonia Rogoźnica  � remonty dróg równiarką,
 � remonty dróg gruntowych  
z Funduszu Sołeckiego

Koszeliki 250 ton wykorzystanego piasku

Kożuszki 180 ton wykorzystanego kruszywa

Krzewica Nowy chodnik o długości 375 m; zadanie 
realizowane przez Zarząd Dróg Powia-
towych; koszt remontu – 124 000 zł; 
współfinansowanie przez gminę w 75%

Łuby  � remonty dróg gruntowych piaskiem,
 � remonty kruszywem i piaskiem  
z Funduszu Sołeckiego,

Łuniew  � nowa droga na działce nr 211 o dłu-
gości 755 m; wartość całego remontu 
– 205 000 zł; dofinansowanie z FOGR 
– 80%

 � remonty dróg gruntowych – dowóz 
piasku oraz roboty równiarką,

Miejscowość Zakres prowadzonych robót

Manie  � droga powiatowa wysypana kamieniem przez powiat, dofinansowana przez gminę,
 � remonty dróg gruntowych piaskiem i równiarką (z Funduszu Sołeckiego; wartość blisko 13 000 zł),

Pościsze Ponad 700 ton wykorzystanego kruszywa i piasku

Sawki  � remont dróg gruntowych równiarką,
 � nowy przepust na zjeździe do łąk,

Strzakły  � dwuetapowy remont kilometrowego odcinka drogi na działce nr 805; I etap robót już trwa i obejmuje 
podbudowę z gruntocementu (wartość remontu – 185 000 zł); II etap – wykonanie nawierzchni,

 � remonty dróg gruntowych – dowóz piasku, remont równiarką,
 � kruszywo ze środków Funduszu Sołeckiego na drogę koło szkoły,
 � remont drogi Pościsze-Strzakły przy współudziale gminy,
 � remont kruszywem na drodze powiatowej Strzakły-Dębowierzchy,

Tłuściec  � remont dróg gruntowych równiarką oraz dowóz 450 ton piasku,
 � remonty z Funduszu Sołeckiego na prawie 19 000 zł,

Utrówka 8 000 zł przeznaczone na remonty piaskiem

Wólka Krzymowska  � remonty równiarką,
 � remonty 3 przepustów; ogólna kwota remontów to ponad 10 000 zł

Wysokie  � remonty dróg gruntowych równiarką,
 � remonty piaskiem z Funduszu Sołeckiego,

Zasiadki  � remonty dróg gruntowych piaskiem i równiarką,
 � remonty z Funduszu Sołeckiego – 11 000 zł przeznaczone na remont piaskiem,

Zaścianki 11 000 zł przeznaczone na remont piaskiem z Funduszu Sołeckiego

Żabce  � remont drogi na działce nr 929; wykonanie nowej nawierzchni asfaltowej o długości 275 m; wartość robót 
to 70 000 zł,

 � remonty równiarką,
 � 18 000 zł przeznaczone z Funduszu Sołeckiego na remont piaskiem.

Mieszkańcy Krzewicy mogą bezpiecznie poruszać się po swojej miejscowo-
ści nowym chodnikiem

Nowy dywanik asfaltowy na drodze w Łuniewie

Tak wygląda droga w Strzakłach po pierwszym etapie modernizacji
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PIĘKNY PLAC ZABAW W ROGOŹNICZCE

Dzieci z Rogoźniczki mają nową atrakcję. 14 000 zł 
– to wartość nowego, funkcjonalnego i nowoczesnego 
placu zabaw, który powstał w Rogoźniczce. Środki na 

ten cel pochodzą z Funduszu Sołeckiego.

NOWA ALTANA W RUDNIKACH

J uż od 15 sierpnia mieszkańcy Rudnik mogą korzystać 
z pięknej, nowej altany, postawionej ze środków z Fun-
duszu Sołeckiego. Prace przebiegały sprawnie, ponieważ 

budowa altany trwała zaledwie pół miesiąca. Nowe miejsce 
spotkań mieszkańców wsi Rudniki ma 24 m2, wyposażone 
jest również w stoły i ławki dla wygodnego spędzania wol-
nego czasu, czy to przy ognisku, grillu czy po prostu przy 
dobrej książce. Koszt budowy altany wynosił 8 000 zł. Oczy-
wiście niezbędny był także wkład pracy osób z sołectwa 
Rudniki, które aktywnie pomagały przy budowie. Altanę 
wykonał pan Andrzej Dąbrowski z Tuliłowa, który świadczy 
usługi ciesielskie i stolarskie. 

CO SIĘ DZIEJE ZE ŚWIETLICĄ W MISIACH?

To, że świetlica w Misiach stoi – widzą wszyscy. To, że 
jest wyremontowana, również widać gołym okiem, ale 
pojawia się pytanie – dlaczego nie został przeprowadzo-

ny odbiór końcowy robót? Powodem jest nieuwzględnienie  
w projekcie budowlanym szczelnego zbiornika na nieczy-
stości ciekłe, czego przyczyną jest wielkość działki. Odle-
głość od ściany budynku świetlicy do granicy działki wynosi 
20 m. Zgodnie z prawem, minimalna odległość zbiornika od 
otworów drzwiowych i okiennych powinna wynosić 15 m,  
a następnie do granicy działki – min. 5 m. Kiedy dodamy do 
tego jeszcze 2 m szerokości zbiornika, otrzymujemy sumę 
22 m, co niestety nie mieści się w dozwolonym przedziale.

W związku z zaistniałą sytuacją, gmina Międzyrzec 
Podlaski wystąpiła do Lubelskiego Państwowego Wojewódz-
kiego Inspektoratu Sanitarnego w Lublinie z prośbą o zgodę 
na odstępstwo od w/w odległości. W chwili obecnej czekamy 
na odpowiedź z nadzieją, że mieszkańcy Miś już wkrótce 
będą mogli korzystać z wyremontowanej świetlicy wiejskiej.

W ŁUBACH POWSTANIE CENTRUM
SPOTKAŃ DLA MŁODZIEŻY

Gmina Międzyrzec Podlaski wykupiła stary budy-
nek po byłej mleczarni w Łubach. Jest to doskonała 
okazja do wybudowania nowego miejsca spotkań 

dostępnego dla wszystkich mieszkańców Łubów. Umoż-
liwi ono integrację sołectwa oraz ułatwi podejmowanie 
wspólnych inicjatyw. Co dokładnie powstanie w Łubach? 
O tym niebawem. Plany są ambitne i z pewnością ucieszą 
mieszkańców. 

Inwestycje

Nowe inwestycje w Gminie

Świetlica w Przychodach

Wyremontowana i doposażona w sprzęt świetlica w Łukowisku

Prace remontowe w świetlicy w Krzymoszycach dobiegają końca.

Czy mieszkańcy Przychód będą wreszcie mogli korzystać 
z wyremontowanej i wyposażonej świetlicy wiej-
skiej? odpowiedź brzmi: tak. 11 września b.r. do-

konano odbioru prac remontowych, więc już niebawem 
mieszkańcy będą mogli pochwalić się świetlicą w nowym, 
świeżym wydaniu. Co więcej – tradycją lat poprzednich,  
w świetlicy znów powstanie sklep ogólnospożywczy. Wójt 
Gminy Krzysztof Adamowicz już teraz serdecznie zaprasza 
zainteresowane osoby do składania swoich propozycji do-
tyczących utworzenia sklepu w celu polepszenia komfortu 
życia mieszkańców Przychód.

Dlaczego remont tak długo trwał? Historia jest dosyć zło-
żona. Początkowo na działkach nr 53/1 i 53/2 w Przychodach 
znajdował się budynek OSP oraz budynek szkoły, który przez 
długie lata stał nieużytkowany. W sierpniu 2011 r. rozpoczę-
ły się prace remontowe w budynku po byłej szkole podstawo-
wej. Obejmowały one nadbudowę dachu oraz wymianę okien,  
a prace realizowała firma Dachpol. Budynek po byłej szkole 
podstawowej został przekształcony w świetlicę wiejską, do któ-
rej w 2012 r. został zakupiony sprzęt AGD oraz niezbędne me-
ble. We wrześniu 2013 r., firma TADEXIM P.H.U. przedstawiła 
najkorzystniejsza ofertę na wykonanie zadania pt. „Rewitali-
zacja budynku świetlicy wiejskiej i remizy OSP w miejscowości 
Przychody”. Rewitalizacja polegała m.in. na wymianie podłóg, 
wymianie stolarki okiennej, dociepleniu ścian zewnętrznych 
oraz wykonaniu opaski z kostki brukowej wokół budyn-
ku. Niestety w lutym 2014 r. odstąpiono od umowy z firmą  
TADEXIM z powodu niedopełnienia terminu wykonania prac.

W maju 2014 r. ogłoszone zostało nowe postępowanie 
o udzielenie zamówienia publicznego (tzw. przetarg) na 
„Remont budynku świetlicy wiejskiej i remizy OSP w Przy-
chodach”. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma WENTA-
PRODUCT, by już w czerwcu podpisać umowę na wykonanie 
prac – zarówno części prac zaległych (nie ukończonych przez 
poprzednią firmę), jak i nowych, np. wykonanie podłóg, wy-
konanie wewnętrznej instalacji ogrzewania elektrycznego, 
częściową wymianę wewnętrznej instalacji elektrycznej, do-
cieplenie ścian zewnętrznych i innych. 

Po wielu przejściach świetlica wiejska i budynek OSP  
w Przychodach uzyskały nareszcie nowy wizerunek, by sta-
nowić miejsce spotkań lokalnej społeczności i wychodzić 
naprzeciw inicjatywom aktywnych mieszkańców Przychód.

MODERNIZUJEMY ŚWIETLICE WIEJSKIE  
W CAŁEJ GMINIE…

Nie tylko świetlica w Przychodach ma swoją historię i nie 
tylko ona doczekała się nowego wyglądu. Dzięki umiejętności 
pozyskiwania środków zewnętrznych, jak również dzięki wła-
snym środkom gminy, remontujemy też świetlice w:

Inwestycje

Remont świetlicy w Przychodach

1. Łukowisku – 149 tys. zł (dofinansowanie z PROW  
– świetlica otrzymała nowe naczynia),

2. Rzeczycy – 136 tys. zł (dofinansowanie z PROW),
3. Misiach – 125 tys. zł (dofinansowanie z PROW),
4. Łuniewie – 24 tys. zł wnioskowanego dofinansowania 

z BLGD,
5. Krzymoszycach - 23 tys. zł wnioskowanego dofinan-

sowania z BLGD – świetlica będzie przystosowana do 
prowadzenia kuchni regionalnej,

6. Puchaczach – własne środki finansowe gminy.
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jektu wynosi 2 mln 800 tys. zł. Gmina Międzyrzec Podlaski 
uzyska dofinansowanie na ten cel. Otrzymaliśmy pozwo-
lenie na budowę i obecnie wykonywane są kosztorysy oraz 
uzgadniamy szczegóły realizacji projektu.

Jakich zmian mogą oczekiwać mieszkańcy Halas? Przede 
wszystkim zmieniona zostanie technologia uzdatniania 
wody tak, aby woda osiągała wszystkie parametry jakościo-
we. Stacja uzdatniania zostanie całkowicie zmodernizowana 
i unowocześniona, powstanie nowy budynek, a praca ujęcia 
wody będzie odbywała się całkowicie automatycznie. Obec-
ne instalacje zostaną zastąpione najnowszymi materiałami, 
zostaną także zamontowane elektromagnetyczne przepły-
womierze. Zbiornik wody pitnej zostanie powiększony aż 
do 300 m3. Termin realizacji projektu uzależniony jest od 
ogłoszenia naboru wniosków na pozyskanie środków ze-
wnętrznych.

NOWY WODOCIĄG 
DLA UTRÓWKI

U trówka jest jedną z ostatnich miejscowości w naszej 
gminie, która nie posiada wodociągu. W związku  
z tym, planowana jest budowa sieci wodociągowej 

wraz z przyłączami. Nowy wodociąg zostanie wykonany  
w nowoczesnej technologii PE, która polega na zgrzewaniu 
rur, dzięki czemu instalacja jest mniej awaryjna, a sam ma-
teriał – bardziej wytrzymały. Sieć wodociągowa będzie miała 
długość ok. 3 km. Gmina Międzyrzec Podlaski zamierza po-
zyskać środki na dofinansowanie budowy wodociągu.

Inwestycje

Nowe inwestycje w Gminie

WYBURZAMY SKR 
W RZECZYCY

Zarząd Spółdzielni Kółek Rolniczych przekazał nieod-
płatnie na rzecz naszej gminy plac w Rzeczycy wraz 
z budynkami po byłej bazie SKR. W 2010 r. na zebra-

niu wiejskim mieszkańcy Rzeczycy podjęli uchwałę o po-
dziale gruntu na działki budowlane i zmianie przeznacze-
nia na działki pod zabudowę mieszkaniową, a pieniądze ze 
sprzedaży tych działek chcieli przeznaczyć na inwestycje 
w obrębie Rzeczycy.

Aby to mogło dojść do skutku, konieczne jest oczysz-
czenie terenu z istniejących tam budynków. Obecnie gmina 
podpisała umowę na wyburzenie pozostałości po byłym SKR 
w terminie do końca września tego roku. Zgodnie z deklaracją 
Wójta Krzysztofa Adamowicza, pieniądze uzyskane ze sprze-
daży działek zostaną przekazane mieszkańcom wsi Rzeczyca 
tak, jak zostało to ustalone na zebraniu wiejskim w 2010 r. 
To bardzo korzystne przedsięwzięcie, ponieważ mieszkańcy 
dostaną zastrzyk finansowy do realizowania niezbędnych za-
dań w obrębie Rzeczycy, a ruiny byłego SKRu przestaną stra-
szyć mieszkańców.

NARESZCIE CZYSTA WODA  
W HALASACH

W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na lata 2007–2013 zaplanowana została przebu-
dowa ujęcia wody w Halasach. Łączna kwota pro-

Oczyszczony teren po byłym SKR w Rzeczycy

Oświata

Mapa myśli oświatowych

Oddziały przedszkolne w szkołach 
doposażone są w pomoce dydaktyczne, 

meble, sprzęt audiowizualny, AGD
Więcej str. 12 

Bezpłatna nauka pływania dla 
dzieci klas III szkół podstawowych 

(dofinansowanie 15.600 zł.) 
Więcej str. 13

158 uczniów otrzymało stypendium 
szkolne za wyniki w nauce (kwota  

na stypendia 40 000 zł) 
Więcej str. 10 i 11

Realizacja edukacji ekologicznej  
w szkołach (dofinansowanie 22 tys. zł.)  

Więcej str. 12
Zwiększono godziny świetlicy 
z przeznaczeniem na zajęcia 

rozwijające zainteresowania uczniów, 
wyrównawcze i opiekuńcze. 

Świetlice szkolne doposażone są  
w pomoce dydaktyczne, meble, sprzęt 

audiowizualny. Wszystkie szkoły 
podstawowe otrzymały łącznie 70 000 zł. 

z Ministerstwa Edukacji Narodowej  
Więcej str. 13

Zatwierdzono godziny pedagoga 
szkolnego, przyznano dodatkowe 

godziny na zajęcia edukacyjne  
z przedmiotów ścisłych.

Język rosyjski 
jako drugi 

wiodący język

Utworzono Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Rogoźnicy 

Więcej str. 14
Bezpłatna nauka gry w szachy dla 

uczniów Szkoły Podstawowej  
w Misiach i Rzeczycy 

Więcej str. 12

Przewóz dzieci do szkół przez  
PKS Międzyrzec Podlaski.

Co się dzieje  
w naszych 

szkołach od 
1 września?

WWW.MIEDZYRZECGMINA.PL
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Uroczystość była również doskonałą okazją do oficjalnego powierzenia 
stanowiska czterem dyrektorom szkół – pani Teresie Nowak (SP w Kożusz-
kach), pani Dorocie Herda (Zespół szkół w Rogoźnicy), pani Elżbiecie Łaziuk 
(gimnazjum w Krzewicy) i pani Elżbiecie Demczuk (SP w Tłuśćcu).

Oświata

Gminna inauguracja 
Roku Szkolnego w Misiach

5 września br. Publiczna Szkoła Podstawowa im. Marii Konopnickiej w Mi-
siach stała się miejscem Gminnej Inauguracji Roku Szkolnego 2014/2015.

Wójt Gminy Krzysztof Adamowicz podziękował licznie zgromadzonym go-
ściom za przybycie oraz podkreślał wartość nauki w życiu człowieka.

Zaangażowanie dzieci i rodziców było ogromne, np. poprzez stworzenie 
kolorowych strojów.

Podczas uroczystości ponad 150 uczniów z różnych szkół  otrzymało sty-
pendia motywacyjne.

Najwyższe stypendium motywacyjne wyniosło nawet 700 zł.

Wójt Krzysztof Adamowicz wraz z dyrektorami szkół z radością wręczał sty-
pendia i gratulacje rodzicom zdolnych dzieci.

Rodzice stypendystów z dumą i wzruszeniem spoglądali na pociechy.Nie lada atrakcję stanowił tradycyjny polonez i niełatwe do wykonania figury.

Dzieci ze Szkoły Podstawowej w Misiach przygotowały barwną inscenizację.
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Oświata

Dzieje się w oświacie 

Oświata

Dzieje się w oświacie
MODERNIZUJEMY ODDZIAŁY 

PRZEDSZKOLNE PRZY SZKOŁACH 
PODSTAWOWYCH

Celem projektu jest podniesienie jakości pracy 8 od-
działów przedszkolnych w Gminie Międzyrzec Pod-
laski poprzez ich doposażenie. Placówki będą dosto-

sowane do potrzeb dzieci 3 i 4-letnich. Doposażenie pozwoli 
podnieść jakość kształcenia także dzieci 5-letnich.

Projekt obejmuje realizację zadań:
 � organizacja placów zabaw – utworzone będzie 8 placów 
zabaw dostosowanych do dzieci w wieku 3–5 lat,

 � dostosowanie pomieszczeń – zadanie to obejmuje głów-
nie wyposażenie toalet. Zakupione i zamontowane zo-
staną nakładki zmniejszające obwód ustępów, podesty 
do toalet i umywalek, półki na kubeczki, lustra, podgrze-
wacze wody oraz podajniki na ręczniki,

 � wyposażenie – jest to najbardziej obszerne zadanie, 
które obejmuje zakup i dostawę sprzętu do utrzyma-
nia czystości w pomieszczeniach (odkurzacze, pralki, 
froterki), mebli przedszkolnych, zabawek (klocki, lalki, 
piłki, koń na biegunach, zestawy małego lekarza, miś-
ki, samochody, zestawy zabawek do piaskownicy itp.), 
pomocy dydaktycznych (gry planszowe, zestawy edu-
kacyjne, zestawy do nauki języka angielskiego, gry ćwi-
czące pamięć itp.), artykułów plastycznych (farby, kred-
ki, kleje, brystole, farby, bibuła, plastelina itp.), sprzętu 
ICT (komputery, rzutniki multimedialne, telewizory, 
odtwarzacze DVD, radia, tablice interaktywne wraz  
z oprogramowaniem), szafek medycznych, a także za-
bezpieczenia grzejników.

Wartość całkowita projektu wynosi 688 023 zł. Projekt 
współfinansowany jest ze środków Europejskiego Fundu-
szu Społecznego i jest dofinansowany w 100% ze środków 
zewnętrznych.

REALIZACJA EDUKACJI EKOLOGICZNEJ  
W SZKOŁACH!

Gmina Międzyrzec Podlaski wraz ze Szkołą Podstawo-
wą w Rogoźnicy, Misiach oraz Gimnazjum w Krze-
wicy przystąpiła do propagowania edukacji środowi-

skowej, w ramach pozyskanych środków na kwotę 22 000 zł  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Lublinie.

BEZPŁATNA NAUKA PŁYWANIA DLA  
DZIECI KLAS III SZKÓŁ PODSTAWOWYCH!

Od 8 września 2014 r. do 18 listopada 2014 r. trzecio-
klasiści ze szkół podstawowych (ponad 100 dzieci) 
uczestniczą w bezpłatnej nauce pływania w miejskiej 

pływalni w Międzyrzecu Podlaskim. Projekt realizowany 
jest ze środków państwowego Funduszu Zajęć Sportowych 
dla Uczniów - w ramach powszechnej nauki pływania pod 
hasłem „Umiem pływać”. Dzieci są dowożone i odwożone 
z zajęć, objęte są ubezpieczeniem i pod okiem profesjona-
listów zdobywają nowe umiejętności. Pozyskane dofinanso-
wanie na ten cel wynosi 15 600 zł.

Projekt realizowany jest w okresie od sierpnia 2014 r. do 
listopada 2014 r. 9 października b. r. w Berezie odbył się 
piknik ekologiczny, o którym więcej w kolejnym numerze 
Biuletynu. Ponadto, wydany zostanie album ekologiczny, 
odbędzie się szereg akcji promocyjno-informacyjnych nt. se-
lektywnej zbiórki odpadów i recyklingu. Wśród zaplanowa-
nych warsztatów pojawi się filcowanie wełny owczej na mo-
kro i sucho oraz warsztaty florystyczne. Uczniowie odwiedzą 
m.in. Góry Świętokrzyskie i Białowieski Park Narodowy.

BEZPŁATNA NAUKA 
GRY W SZACHY!

Gmina Międzyrzec Podlaski przystąpiła do Ogólnopol-
skiego Projektu Polskiego Związku Szachowego „Edu-
kacja przez Szachy w Szkole”. 

Projekt ten jest przedsięwzięciem niekomercyjnym, pro-
ponującym naukę gry w szachy jako skuteczne narzędzie 
wspierania rozwoju intelektualnego, społecznego i emocjo-
nalnego dzieci i młodzieży. W perspektywie długofalowej 
przełoży się na lepsze osiągnięcia dzieci (nie tylko w wymia-
rze czysto dydaktycznym), poprawę ich kompetencji na wielu 
płaszczyznach, a nawet integrację społeczną i wyrównywanie 
szans edukacyjnych. Zajęcia bezpłatnej gry w szachy reali-
zowane będą przez cały rok szkolny przez przeszkolonych 
nauczycieli dla uczniów Szkoły Podstawowej w Misiach  
i Rzeczycy, gdyż w tych placówkach do projektu zgłosiła się 
wymagana liczba dzieci.

ŚWIETLICE W SZKOŁACH PODSTAWOWYCH 
DOPOSAŻANE W POMOCE!

Siedem świetlic szkolnych doposażanych jest w pomoce 
dydaktyczne, meble, sprzęt audiowizualny. Odpowied-
nio doposażone świetlice będą uatrakcyjniały zajęcia 

rozwijające zainteresowania uczniów, zajęcia wyrównawcze, 
a także będą wypełniały czas oczekiwania między zajęcia-
mi i przed rozwozami dzieci do domów. Gmina Międzyrzec 
Podlaski otrzymała na ten cel z Ministerstwa Edukacji Na-
rodowej 70 000 zł.

WYPRAWKA SZKOLNA!

Gmina Międzyrzec Podlaski kolejny już rok uczest-
niczy w ogólnopolskiej akcji „Wyprawka szkolna”. 
Darmowe podręczniki otrzyma w tym roku 168 

uczniów. Uczniowie uprawnieni do uczestnictwa w pro-
jekcie uczęszczają do klas II, III i VI szkół podstawowych.  
Z akcji korzystają również uczniowie Szkoły Podstawowej  
w Tuliłowie, prowadzonej przez Stowarzyszenie Rozwoju 
Wsi Pościsze i Tuliłów.  

BEZPŁATNE PODRĘCZNIKI DLA DZIECI  
Z KLAS I SZKÓŁ PODSTAWOWYCH!

Wroku szkolnym 2014/2015 wszyscy uczniowie 
klas I (151 dzieci) ze szkół podstawowych otrzy-
mali darmowe podręczniki. Szkoły pozyskały 

(poza darmowym elementarzem) dotację celową w wysoko-
ści ponad 12 000 zł na zakup podręcznika do nauki języ-
ka obcego lub materiałów edukacyjnych, zastępujących ten 
podręcznik oraz na zakup ćwiczeń. 

Dzieci w skupieniu rozgrywały między sobą turnieje szachowe.
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 � Po 30 latach rozłąki z naszą okolicą, opuściła Pani 
Warszawę, by powrócić do Międzyrzeca i zacząć pracę  
w malutkiej, urokliwej szkole w Kożuszkach. Jak odna-
lazła się Pani w nowej rzeczywistości?
Powrót tutaj to było moje marzenie, a praca w szkole na 

wsi przerosła moje najśmielsze oczekiwania. Wiele lat praco-
wałam jako zastępca dyrektora w dużej szkole w Warszawie, 
dlatego teraz mam porównanie i mogę śmiało powiedzieć 
– wolę pracę w Kożuszkach niż w Warszawie. Jest tak dużo 
pozytywnych aspektów mojej nowej pracy – możliwość za-
pewnienia czystego środowiska dla dzieci, ogromne boisko, 
na którym mogą się wyszaleć, zmodernizowany plac zabaw... 
Proszę sobie wyobrazić, że większość szkół w Warszawie może 
tylko o tym pomarzyć i te aspekty są tutaj niedoceniane. 

 � Jakie mocne i słabe strony dotyczące szkoły w Kożuszkach 
mogłaby Pani wymienić z perspektywy nowego dyrektora 
placówki?
Jeśli chodzi o mocne strony to szkoła może pochwalić 

się świetną bazą dydaktyczną i kadrą nauczycielską, wy-
kształconą na najwyższym poziomie. To daje ogromne pole 
manewru i możliwość efektywnej oraz rozwojowej pracy. 
Do słabych stron zaliczają się aspekty techniczne – szkoła 
jest oddalona od miejsc zamieszkania uczniów i dzieci są 
bardzo uzależnione od autobusu szkolnego. Rodzice uwa-
żają, że jest to „koniec świata”, z czego ja osobiście zrobiłam 
anegdotę, ponieważ z Kożuszek jest bliżej do Warszawy niż 
z Międzyrzeca! Na pewno bardzo niedoceniane jest tutaj 
położenie szkoły oraz mała liczebność klas, co absolutnie 
stanowi dużą zaletę – umożliwia indywidualizację procesu 
nauczania, co nie występuje w dużych warszawskich szko-
łach. Ze słabych stron szkoły pragnę uczynić jej zalety.

 � Czy ma Pani nową wizję przyszłości szkoły w Kożusz-
kach?
Chciałabym przede wszystkim podkreślić, że odrzucam 

rewolucję, a stawiam na ewolucyjne zmiany i dalszy rozwój 
szkoły z korzyścią dla dzieci. Mam duże doświadczenie za-
wodowe, pragnę stworzyć szkołę przyjazną, twórczą, taką, 
w której dziecko jest najważniejsze, pobudzić ją do życia… 
Od 1 września szkoła posiada cały etat świetlicy i w ramach 
jej pracy zorganizowane zostaną zajęcia pozalekcyjne oraz 
koła, zarówno wspierające jak i rozwijające zainteresowania 
dzieci. Chciałabym również, aby szkoła dołączyła do Stowa-
rzyszenia Przyjaciół Szkół im. Kardynała Stefana Wyszyń-
skiego. Daje to ogromne możliwości współpracy z innymi 
szkołami z wielu miast w Polsce. Planujemy organizować 

wycieczki szkolne w celu poszerzania horyzontów naszych 
podopiecznych.

 � W każdej społeczności, szczególnie zawodowej, ważna 
jest akceptacja. Z jakim odbiorem wśród nauczycieli  
i Rady Rodziców spotkała się Pani po rozpoczęciu pracy?
Grono pedagogiczne bardzo ciepło mnie przyjęło, wszy-

scy są życzliwi i służą pomocą, ale najważniejsze jest to, że 
są świetnie zorganizowani. Wiedzą doskonale na czym pole-
gają ich zadania i aktywnie pracują. Jeśli chodzi o Radę Ro-
dziców, to nowe Prezydium zostało wybrane 10.09. Rodzice, 
zapytani o oczekiwania wobec mnie jako nowego dyrektora, 
odpowiedzieli, że pragną nareszcie spokoju w szkole oraz 
systematycznej i spokojnej pracy z ich dziećmi. Myślę, że 
jestem w stanie podołać ich wymaganiom. Pragnę również 
wspomnieć o szczególnie serdecznym i życzliwym przyję-
ciu mnie w gronie dyrektorów szkół przez panią Elę Łaziuk 
– dyrektora Publicznego Gimnazjum w Krzewicy, panią Elę 
Demczuk – dyrektora Szkoły Podstawowej w Tłuśćcu oraz 
panią Dorotę Herdę – dyrektora Zespołu Szkół w Rogoźnicy. 
Dziękuję, że służycie mi miłym słowem i pomocą zawsze, 
gdy tego potrzebuję!

Teresa Nowak jest nowym dyrektorem Szkoły Podstawowej 
im. Kard. Stefana Wyszyńskiego w Kożuszkach.

Wywiad z Teresą Nowak, dyrektorem Szkoły Podstawowej w Kożuszkach

„Bo wielcy ludzie pochodzą 
z małych miejscowości”

Oświata

Dzieje się w oświacie 

ZESPÓŁ SZKÓŁ W ROGOŹNICY POWRACA

Zdniem 1 września 2014 r. na podstawie Uchwały Rady 
Gminy Międzyrzec Podlaski po uzyskaniu pozytywnej 
opinii Lubelskiego Kuratora Oświaty w Lublinie, utwo-

rzono Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rogoźnicy.
W skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rogoźnicy 

wchodzą Szkoła Podstawowa z oddziałami przedszkolnymi 
oraz Gimnazjum Nr 3 w Rogoźnicy.

Zamiar utworzenia Zespołu Szkół jest podyktowany wa-
runkami lokalowymi, demograficznymi oraz względami 
ekonomicznymi. Połączenie placówek wynika ze względów 
demograficznych. Z analizy demograficznej obwodu szkół 
wynika, że maleje liczba uczniów gimnazjum, co przyczyni 
się do zmniejszenia liczby oddziałów. Fuzja szkół ma na celu:

 � Usprawnienie komunikacji pomiędzy szkołą podstawo-
wą a gimnazjum, ustalenie wspólnego systemu działań 
edukacyjnych i wychowawczych.

 � Usprawnienie zarządzania szkołami wchodzącymi  
w skład zespołu, które będą działać pod kierownictwem 
jednego dyrektora ze wspólną administracją i obsługą.

 � Efektywniejsze wykorzystanie bazy lokalowej: dydak-
tycznej i sportowej.

 � Racjonalne zatrudnianie i wykorzystanie potencjału ka-
dry pedagogicznej i obsługowej.

 � Usprawnienie obsługi i konserwacji budynków szkol-
nych wraz z infrastrukturą.
Szkoła Podstawowa oraz Gimnazjum funkcjonować będą 

w jednym budynku, ze wspólnym zapleczem kuchennym, 
biblioteką, kompleksem sportowym oraz administracją  
i obsługą. Połączenie szkół wpłynie korzystnie na wspólną 
działalność wychowawczą, opiekuńczą i dydaktyczną: wza-
jemne sąsiedztwo, wspólna baza dydaktyczna i wyposażenie,  
a zwłaszcza wspólny kompleks sportowo-rekreacyjny roz-
winą zachowania interpersonalne uczniów i poprawią wza-
jemne relacje między nimi. Tworząc zespół, przełamiemy 
niekorzystny podział nauczycieli zgrupowanych w dwóch 
mniejszych zespołach oraz sztuczny podział dzieci, które na-
dal spotykają się we wspólnym obiekcie. Pozytywna opinia co 

do utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rogoźni-
cy wyrażona przez rodziców, nauczycieli, związki zawodowe  
i Kuratorium Oświaty świadczy o tym, że szkoła nie jest tyl-
ko obiektem oświatowym, ale również kulturalnym, otwar-
tym na potrzeby środowiska lokalnego. 

GIMNAZJUM W KRZEWICY ZDOBYWA 
CERTYFIKATY SPORTOWE

Nie minął jeszcze rok od momentu uroczystego otwar-
cia sali sportowej przy Publicznym Gimnazjum  
nr 2 w Krzewicy, a szkoła już pozyskała 2 certyfikaty 

sportowe: Ministerstwa Edukacji Narodowej za realizację za-
dań „Szkoła w ruchu” w ramach akcji „Ćwiczyć każdy może” 
oraz za realizację zadań „W–f z klasą”. 

W ramach akcji „Szkoła w ruchu” urozmaicono lekcje 
wychowania fizycznego, zrealizowano pomysły uczniów.  
W ramach zajęć fakultatywnych młodzież doskonaliła swo-
je umiejętności jazdy na łyżwach. Zorganizowane zostały 
zajęcia taneczne dla uczennic (cheerleading i choreogimna-
syka), lekcje nauki poloneza, wprowadzono też do zajęć ele-
menty gimnastyki artystycznej oraz ćwiczono grę w kręgle 
na profesjonalnym obiekcie.

Z kolei w ramach zadania „W–f z klasą” - wychowawcy 
zorganizowali debaty, których celem było wprowadzenie 
działań podnoszących atrakcyjność zajęć sportowych i re-
kreacyjnych w szkole (szkolna debata „Okrągły Stół Sporto-
wy”). Ponadto odbyła się prelekcja dla młodzieży na temat: 
„Aktywność fizyczna a zdrowie człowieka” (propagowanie 
zdrowego stylu życia, diety i zapobieganie otyłości) oraz 
akcja „Rzuć palenie razem z nami’’ (tematyka antynikoty-
nowa). Przeprowadzono konkurs literacki poświęcony tema-
tyce sportowej, promocji zdrowego stylu życia. Uczniowie 
przygotowali też inscenizacje teatralne, dotyczące zdrowe-
go stylu życia. W maju 2014 r. odbył się szkolny konkurs 
praktyczny pt.: „Udzielanie pierwszej pomocy”. W szkole 
utworzona została także specjalna galeria dotycząca promo-
cji zdrowia. Uczniowie klas I-III gimnazjum zaprezentowali 
swoje umiejętności w formie albumów, ulotek i plakatów. 

Uczniowie otrzymali szereg nagród za swoje zaangażo-
wanie. Lekcje w–fu zostały uatrakcyjnione, a szkoła zyskała 
certyfikaty. Najważniejszą jednak zmianą jest zmiana po-
staw, nawyków w zakresie żywienia, trybu życia uczniów na 
bardziej aktywny i zdrowy. W celu propagowania aktywno-
ści fizycznej, szkoła udostępnia salę gimnastyczną społecz-
ności lokalnej. W okresie jesienno–zimowym każdego dnia 
tętni ona życiem po zajęciach szkolnych.
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Dożynki Gminne w Strzakłach

W przygotowanie wieńców dożynkowych, stoisk promujących miejscowo-
ści oraz chlebów dożynkowych zaangażowali się wszyscy mieszkańcy gmi-
ny – nawet ci najmłodsi.

Pomimo niesprzyjającej aury, dożynki zgromadziły rzesze mieszkańców 
gminy.

Stoiska promujące nasze miejscowości oferowały nie tylko smakołyki, ale 
również prezentowały lokalny folklor.

Na stoiskach poszczególnych miejscowości każdy mógł skosztować wybor-
nych swojskich przysmaków.

Stowarzyszenia organizowały gry dla dzieci i atrakcje dla dorosłych, w któ-
rych można było wygrać cenne upominki. Wójt Krzysztof Adamowicz wraz 
ze sponsorami również ufundowali wartościowe nagrody rzeczowe.

Uroczystości dożynkowe ubarwiły występy dzieci i młodzieży z terenu gmi-
ny oraz gmin zaprzyjaźnionych. Na zdjęciu dziecięcy zespół ludowy „Hrecz-
ka” z Zaścianek.

W niedzielę 24 sierpnia 2014 r. spotkaliśmy się na Dożynkach Gminnych 
w Strzakłach, aby hucznie uczcić Święto Plonów. Obchody rozpoczęły się 
uroczystą mszą św. w kaplicy w Strzakłach.

Wójt Gminy Krzysztof Adamowicz wraz z radnymi dzielili się z mieszkańca-
mi tradycyjnym chlebem dożynkowym.

Podczas dożynek medalem „Zasłużony dla rolnictwa” zostali odznaczeni: Wiesław Adamowicz, Andrzej Chmielewski, Marek Kokoszkiewicz, Stanisław Struk, 
Jadwiga Prokopiuk, Roman Zaniewicz, Mirosław Chalimoniuk, Jarosław Kędzierski, Jacek Łaski, Stanisław Wsół, Mariusz Zaniewicz, Szczepan Złotkowski.

Wieniec tradycyjny:
I miejsce – Bereza
II miejsce – Rogoźnica
III miejsce – Manie-Przyłuki
 
Wieniec nowoczesny:
I miejsce – Tłuściec
II miejsce – Przychody
III miejsce – Strzakły

Stoisko promujące wieś:
I miejsce – Tłuściec
II miejsce – Strzakły, Misie,     

Jelnica
 
Najlepszy chleb dożynkowy:
I miejsce – Jelnica
II miejsce – Żabce
III miejsce – Misie

WYNIKI KONKURSÓW  
DOŻYNKOWYCH:
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muzycznie. Członkowie zespołu i kapeli „Przyjaciele” są 
świetnymi inicjatorami spotkań krzewiących tradycję i kul-
turę lokalnej społeczności, czym zaskarbili sobie sympatię 
mieszkańców naszej gminy. 

(2010–2011 r.) dzieci brały udział w warsztatach nauki tańca 
ludowego. Od początku istnienia zespołem kieruje Pani Zo-
fia Nestorowicz. Na akordeonie przygrywa Pan Aleksander 
Szmidt. Próby odbywają się raz w tygodniu w Domu Ludo-
wym w Zaściankach. Dzieci nie tylko śpiewają, ale również 
prezentują rodzime obrzędy i tradycje. W zespole występują 
dzieci i młodzież w wieku od 5 do 15 lat. Szczególnie cieszy 
fakt, że ludową tradycję kultywują nie tylko dorośli, ale rów-
nież najmłodsi przedstawiciele naszej społeczności. Dzięku-
jemy Wam, że tak wspaniale reprezentujecie naszą gminę!

III LETNIE SPOTKANIE Z PIOSENKĄ W BEREZIE

Ostatni dzień maja w Gminie Międzyrzec Podlaski 
okazał się niezwykle rozśpiewanym. A to z powodu 
III Letniego Spotkania z Piosenką, które odbyło się 

31 maja b. r. w świetlicy wiejskiej w Berezie. Organizatorem 
spotkania był zespół i kapela „Przyjaciele” z Berezy. 

W spotkaniu wzięły udział zarówno lokalne zespoły lu-
dowe, jak i zespoły z zaprzyjaźnionych gmin. Należy tutaj 
wymienić zespół „Podlasianki” z Rokitna, „Macierz” z Orte-
la Królewskiego, „Melodia” z Domaszewnicy, „Świderzanki” 
ze Świderek, „Leśne Echo” z Zaścianek, „Nadzieja” z Mań, 
„Sami Swoi” z Tłuśćca, „Senior” z Ulana Majoratu, „Na Swoj-
ską Nutę” z Zahorowa oraz „Czerwone Korale” z Zahajek. 
Miłośnicy muzyki ludowej mogli posłuchać tradycyjnych 
pieśni ludowych, autorskich piosenek poszczególnych ze-
społów oraz pieśni okolicznościowych.

Kierownikiem zespołu „Przyjaciele” z Berezy jest pani 
Teresa Nikończuk, sołtys wsi Bereza. Skład zespołu i kapeli 
przedstawia się następująco: Teresa Kieczka, Zofia Maria Ko-
złowska, Irena Nikończuk, Janusz Czuchraniuk, Edward Mi-
kołajczuk, Mariusz Kieczka. Zespół należy do najmłodszych 
zespołów ludowych w gminie i bardzo szybko rozwinął się 
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SUKCES BEREZY NA DOŻYNKACH  
POWIATOWYCH W SZELEŚCIE!

Zwycięzcy w konkursie na najpiękniejszy wieniec trady-
cyjny na IX Dożynkach Gminy Międzyrzec Podlaski 
odnieśli kolejny sukces podczas Dożynek Powiatowych 

w miejscowości Szelest (gmina Rossosz). Piękny wieniec wy-
konany przez uzdolnionych artystycznie mieszkańców Be-
rezy otrzymał drugie miejsce w konkursie. Dzięki kolejne-
mu wyróżnieniu mieszkańcy sołectwa uzyskali możliwość 
wyjazdu na dożynki wojewódzkie, które odbyły się 14 wrze-
śnia w miejscowości Niemce k. Lublina. 

Gratulujemy mieszkańcom Berezy. Cieszymy się, że re-
prezentowali naszą gminę w województwie i życzymy dal-
szej owocnej współpracy w gronie sołectwa!

DZIECIĘCY ZESPÓŁ LUDOWY „HRECZKA”  
Z ZAŚCIANEK

Podczas Dożynek Powiatowych, które odbyły się z koń-
cem sierpnia w miejscowości Szelest, pośród reprezen-
tacji dorosłych zespołów ludowych dumnie uczest-

niczył, promując naszą gminę, Dziecięcy Zespół Ludowy 
„Hreczka” z Zaścianek. Dzieci z zespołu asystowały barw-
nemu korowodowi wieńców dożynkowych. Następnie pięk-
nym śpiewem zachęcały zgromadzonych do odwiedzania 
stoiska promującego Gminę Międzyrzec Podlaski. 

Zespół „Hreczka” jest już siedmiolatkiem. Powstał 
w 2007 roku po zakończeniu warsztatów, na których dzieci 
uczyły się śpiewu, wicia wieńców dożynkowych i wianków 
na oktawę Bożego Ciała. Warsztaty przeprowadzone zosta-
ły w 2006 roku w ramach projektu „Pielęgnujemy tradycję 
i kulturę ludową”. Podczas drugiej edycji tegoż projektu 

PANI AGNIESZKA ŚLEDŹ Z KRZYMOSZYC 
LAUREATKĄ KONKURSU  
„PIĘKNE BO BIALSKIE” 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Przedstawiciele naszej gminy mogą poszczycić się licz-
nymi osiągnięciami na szczeblu powiatowym. Dosko-
nałym przykładem jest zwycięstwo Pani Agnieszki 

Śledź z Krzymoszyc w konkursie „Piękne bo bialskie” w ka-
tegorii na najpiękniejszy ogród powiatu bialskiego. 

Stworzonego przez panią Agnieszkę ogrodu, nie powsty-
dziłby się żaden uznany projektant. Co niezwykle istotne 
ogród został samodzielnie zaprojektowany i wykonany 
przez panią Agnieszkę. Od początku do końca była to jej 
koncepcja, co miało duże znaczenie w ocenie dokonywanej 
przez komisję konkursową.

Ogród prezentuje się bardzo estetycznie, a do tego jest funk-
cjonalny. W ogrodzie zlokalizowana jest ozdobna altana, dają-
ca schronienie tak podczas letnich upałów, jak również długich, 
jesiennych wieczorów. Chwile relaksu zapewnia również zloka-
lizowana nieopodal huśtawka. Atutem są bogato ukwiecone ra-
batki. Ogród obfituje w różne formy roślinności. Dopełnieniem 
obrazu jest około 400 m elegancko wytyczonych ścieżek.

Oficjalne wyniki konkursu ogłoszone zostały 31 sierp-
nia br. podczas Dożynek Powiatowych w Szeleście, tam też 
reprezentantka naszej gminy z uśmiechem na twarzy ode-
brała zasłużone nagrody. Warto zauważyć, że pomimo nie-
zwykłego talentu oraz sukcesu w konkursie, pani Agnieszka 
pozostaje osobą bardzo skromną.

Sukcesy reprezentantów gminy, jak choćby wspomnia-
nych powyżej, są czymś więcej niż tylko indywidualnymi 

sukcesami pojedynczych osób. Dzięki tym osiągnięciom 
Gmina Międzyrzec Podlaski ma szansę zaistnieć na szcze-
blu regionalnym, a z czasem nawet ogólnopolskim, budując 
swój pozytywny wizerunek.

REWITALIZACJA CMENTARZA W TULIŁOWIE

Wpiątek 6 września zakończyła się renowacja cmen-
tarza powojennego w Tuliłowie. Cmentarz pocho-
dzi z czasów I wojny światowej, pochowano na 

nim austriackich i niemieckich żołnierzy, którzy polegli  
w bitwie rozegranej na okolicznych polach w sierpniu 1915 r.

Inicjatywa rewitalizacji cmentarza powstała w Fundacji „Pa-
mięć”, działającej na rzecz zachowania grobów przodków ponad 
podziałami państwowymi. Prace rewitalizacyjne trwały od 24 
sierpnia do 6 września br. Uczestniczyła w nich 33 osobowa de-
legacja emerytowanych oraz czynnych żołnierzy niemieckich.

W prace, prócz gości z Niemiec, aktywnie włączyli się 
również mieszkańcy Tuliłowa, na czele z mieszkającą nieopo-
dal rodziną Państwa Matejuków oraz strażacy z OSP Tuliłów, 
wspierani przez samochód użyczony przez OSP w Rzeczycy.

Podczas oficjalnego zakończenia prac renowacyjnych 
głos zabrał Wójt Gminy Krzysztof Adamowicz oraz przed-
stawiciele uczestniczącej w renowacji grupy Niemców.  
W przemówieniach podkreślano, jak istotne jest dbanie 
o pamięć naszych przodków ponad podziałami państwo-
wymi, niezależnie od historycznych różnic. Tym bardziej 
cieszy więc zaangażowanie we wspólną pracę, tak gości zza 
zachodniej granicy, jak i mieszkańców naszej gminy. 

Odrestaurowany cmentarz pozwoli godnie upamiętniać 
ofiary zmagań z okresu I wojny światowej, może również 
stanowić impuls przyciągający na teren naszej gminy tury-
stów z polski i zagranicy. Ufamy, iż renowacja cmentarza 
w Tuliłowie to dopiero początek prac, zmierzających do 
przywrócenia świetności również innym miejscom pamięci 
w Gminie Międzyrzec Podlaski.
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WESOŁE WAKACJE Z GOKIEM

Wdniach od 1 do 14 sierpnia odbyła się akcja „Wesołe 
Wakacje z GOK-iem.” Zajęcia dla dzieci i młodzie-
ży spędzającej wakacje w domu, organizowane były  

w świetlicach prowadzonych przez Gminny Ośrodek Kultury 
w Międzyrzecu Podlaskim, czyli w Maniach, Żabcach i Halasach. 

W ciągu dwóch tygodni nie zabrakło wrażeń i atrakcji. 
Prowadzone były zajęcia sportowe. Odbywały się spacery 
oraz liczne gry. Organizowano zabawy z grami planszowy-
mi. Największą atrakcję stanowiło malowanie twarzy farb-
kami. Na zajęciach plastycznych dzieci wykonały obrazy  
z różnych kasz, kolorowe motyle oraz kartki urodzinowe 
dla chorego Igorka Cepa, który we wrześniu skończy roczek. 
Nie mogło się również obejść bez zajęć kulinarnych.

12 sierpnia na boisku przy siedzibie GOK w Maniach 
odbył się wspólny grill wszystkich uczestników zajęć świe-
tlicowych. W trakcie spotkania na boisku przeprowadzono 
liczne konkurencje, gry i zabawy. Dzieci z Żabiec, chcąc 
przedłużyć sobie pobyt w Maniach, zrobiły biwak i zostały 
na noc. Dużym zainteresowaniem cieszyły się zajęcia pro-
wadzone przez Panią Angelikę Paluszkiewicz, która uczyła 
grać na bębnach Djembe. 14 sierpnia na zakończenie „We-
sołych wakacji” dzieci, które uczestniczyły we wszystkich 
zajęciach w nagrodę pojechały do Multicentrum w Białej 
Podlaskiej. Kolejną atrakcją była wizyta Aquaparku. 

W zajęciach wzięło udział ponad 60 dzieci. Wspólnie 
spędzony czas na pewno pozostanie w ich pamięci na długo 
oraz sprawi, że czas wakacji dzieci będą wspominały z tęsk-
notą i uśmiechem.

PÓŁKOLONIE LETNIE DLA DZIECI – PO RAZ 
PIERWSZY W NASZEJ GMINIE!

Te dzieci, które wakacyjny sierpień spędzały w domach, 
mogły skorzystać z oferty stowarzyszenia Aktywni 
Gminy Międzyrzec, które organizowało im wolny czas. 

IV EDYCJA OSP JELNICA NA SPORTOWO

Wniedzielę 27 lipca mieszkańcy Jelnicy i pozostałych 
miejscowości gminy Międzyrzec Podlaski aktywnie 
uczestniczyli w  IV edycji „OSP Jelnica na sporto-

wo”.  Impreza została zorganizowana przez Stowarzyszenie 
OSP Jelnica. W turnieju  piłki nożnej rywalizowało aż dzie-
więć drużyn. Zmagania piłkarzy budziły wiele emocji. Zwy-
cięzcą turnieju okazała się drużyna z Halas, drugie miejsce za-
jęli sportowcy z  Rzeczycy, a trzecie reprezentacja Kożuszek.

Dodatkowo uczestnicy imprezy mieli okazję wziąć 
udział w rajdzie rowerowym szlakiem „Doliny Krzny”. Wy-
prawa rowerowa stała się doskonałą okazją do integracji na 
sportowo mieszkańców naszej gminy.

TOWARZYSTWO SYMPATYKÓW HISTORII  
I KULTURY ZIEMI MIĘDZYRZECKIEJ

7czerwca 2014 r. w Sali Konferencyjnej Gminnej Biblio-
teki Publicznej w Wysokim zgromadzili się pasjonaci 
historii i kultury Ziemi Międzyrzeckiej. Na zebraniu 

założycielskim powołano do życia Towarzystwo Sympaty-
ków Historii i Kultury Ziemi Międzyrzeckiej. 

Wśród głównych celów stowarzyszenia znalazły się: dzia-
łalność edukacyjna, kulturalna i charytatywna na rzecz krze-
wienia lokalnej historii i kultury. Ponadto, wymienić można 
choćby takie cele, jak promocja obszaru ziemi międzyrzeckiej, 
czy aktywizowanie ludności i wspieranie lokalnych inicjatyw 
związanych z historią i kulturą naszych ziem.

Według jednego z inicjatorów przedsięwzięcia, Pana Paw-
ła Semeniuka działalność stowarzyszenia będzie nakierowana 
na przedstawienie historii w sposób „żywy”, przystępny rów-
nież osobom, które na co dzień nie są pasjonatami tej dziedzi-
ny wiedzy. Przykładem może być planowane przygotowanie 
barwnych rekonstrukcji historycznych, ale również organiza-
cja konferencji czy działania wydawnicze. „Historia, tradycja, 
kultura Ziemi Miedzyrzeckiej jest bardzo bogata, warto ocalić 
ją od zapomnienia” – wspólnie stwierdzają założyciele.

Powołanie Towarzystwa jest dowodem na pozytywną ten-
dencję, która zarysowuje się ostatnimi czasy w naszej gminie. 
Mieszkańcy coraz chętniej angażują się w działalność spo-
łeczną, chcą współdecydować o swoim losie oraz uczestniczyć  
w działaniach na rzecz lokalnych wspólnot. Przy wsparciu 
pracowników Urzędu Gminy, prócz Towarzystwa Sympaty-
ków Historii i Kultury Ziemi Międzyrzeckiej uruchomiono 
ostatnimi czasy procedury rejestracji jeszcze dwóch organiza-
cji pozarządowych: Stowarzyszenia Ochotnicza Straż Pożarna 
w Krzewicy oraz Stowarzyszenia na rzecz rozwoju Wsi Jelnica.

W dniach od 4.08. do 8.08. w Zawadkach odbywały się letnie 
półkolonie dla dzieci w wieku od 10 lat.

Inicjatywę zorganizowano za sprawą pani Barbary Ka-
mińskiej, prezesa Stowarzyszenia Aktywni Gminy Między-
rzec, która była główną pomysłodawczynią przedsięwzięcia. 
Przy pomocy pani Barbary Wsół – sołtysa wsi Strzakły, która 
zechciała objąć pieczę nad uczestnikami oraz pani Krystyny 
Kokoszkiewicz – sołtysa wsi Krzymoszyce, a także nastolet-
nich wolontariuszek, dzieci z terenu naszej gminy przez cały 
tydzień mogły korzystać z licznych atrakcji. Mnóstwo zabaw 
na świeżym powietrzu, gry terenowe, warsztaty rękodzieła 
(np. samodzielne robienie biżuterii), warsztaty kulinarne (np. 
wypieki ciasteczek), plenerowe zajęcia malarskie, jazda konna 
oraz całodniowa wycieczka do Siedlec (zwiedzanie Katolickie-
go Radio Podlasie oraz muzeum, wizyta w aqua parku) – to 
tylko niektóre z form spędzania wolnego czasu. Swój wkład  
w organizację półkolonii miał również Wójt Gminy Krzysz-
tof Adamowicz, który był patronem tego wydarzenia. Dzię-
ki jego pomocy, dzieci codziennie były odbierane ze swoich 
miejscowości i po zajęciach odwożone bezpiecznie do domów 
gminnym busem. Dzięki Gminnej Komisji ds. Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych dzieci dostały również solidną 
porcję profilaktycznych zajęć dotyczących zdrowego trybu 
życia. Każdy z uczestników półkolonii codziennie dostawał 
też gorący obiad, przygotowywany przez panią Krystynę Ko-
koszkiewicz.

Takie inicjatywy pokazują, jak bogatą ofertę zajęć – nie 
tylko dla dzieci – potrafimy zorganizować w naszej gminie, 
gdy społeczność połączy siły. Nie jest to bowiem pierwsza ini-
cjatywa stowarzyszeniowa. Wielokrotnie mieliśmy do czynie-
nia z szerokim wachlarzem wydarzeń organizowanych przez 
stowarzyszenia, działające na naszym terenie. Stowarzysze-
niu Aktywni Gminy Międzyrzec gratulujemy pomysłowości  
i dziękujemy za zaangażowanie dla dobra naszych dzieci. 
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Kultura i NGOs

Rodzina sportem silna

PRZYCHODY

Wniedzielę 13 lipca mieszkańcy naszej gminy mieli 
doskonałą okazję do spędzenia czasu w rodzin-
nym gronie. Stowarzyszenie Moja Gmina pod 

patronatem Wójta Gminy zorganizowało festyn „Rodzina 
sportem silna”. Była to szansa na wzajemną integrację i do-
brą zabawę w rodzinnej atmosferze. Szans ku temu nie bra-
kowało, promujące zdrowy tryb życia konkurencje rodzinne 
prowadzili animatorzy z Państwowej Szkoły Wyższej im. 
Jana Pawła II w Białej Podlaskiej.

Rodziny miały okazję sprawdzić się „szusując” na nartach 
po trawie, chodząc na szczudłach, odbijając się od piłki do pila-
tes, grając w lotki, siatkówkę i wiele innych interesujących gier… 
Młodzi mogli też wykazać się w roli strażaków, a to wszystko 
dzięki obecności strażaków z OSP w Rzeczycy ze swoim lśnią-
cym wozem gaśniczym. Kończąca imprezę wysoka na kilka-
naście metrów kurtyna wodna przygotowana przez OSP była 
okazją do ochłody nie tylko dla dzieci. Dodać jeszcze warto, iż 
Stowarzyszenie przy wsparciu Gminy i sponsorów przygotowa-
ło liczne nagrody, które rozlosowano wśród uczestników.

W dzisiejszych pełnych pośpiechu czasach tego typu im-
prezy są potrzebne, by znaleźć chwilę dla rodzin, przyjaciół, 
czy choćby sąsiadów – spotkać się, porozmawiać i wspólnie 
pobawić.

JELNICA

Czas spędzony z rodziną i najbliższymi przyjaciółmi 
jest bezcenny. A jeśli czas ten dodatkowo spędzamy 
na świeżym powietrzu w duchu sportowej rywalizacji 

– jest to czas bezcennie zdrowy. Stowarzyszenie Moja Gmina 
pod honorowym patronatem Wójta Gminy zorganizowało 
drugie już spotkanie z cyklu „Rodzina sportem silna” – tym 
razem edycja jelnicka.

3 sierpnia b. r. Orlik przy Gimnazjum Nr 1 w Jelnicy 
przyjął drużyny piłkarskie z terenu gminy oraz reprezen-
tację z parafii p.w. św. Mikołaja w Międzyrzecu Podlaskim, 
którzy stanęli do walki w turnieju piłki nożnej. W rozgryw-
kach wzięło udział 7 drużyn. 

Wszystko za sprawą Stowarzyszenia Moja Gmina, które 
kontynuuje zapoczątkowany w Przychodach cykl spotkań 
ze sportem w tle „Rodzina sportem silna”. Tym razem zain-
teresowana rzesza rodzin mogła się spotkać w Jelnicy, gdzie 
– oprócz turnieju piłki nożnej - dla wszystkich uczestników 
przygotowany był „słodki” poczęstunek, napoje, serwowa-
no kiełbaski z grilla oraz gorący bigos. Dla najmłodszych 
uczestników wolontariusze z PSW Biała Podlaska przygo-
towali moc animacji, w których mogli brać udział z całymi 
rodzinami. Zarówno dla uczestników turnieju, jak i dla ki-
biców zostały przygotowane nagrody w postaci pucharów 
i koszulek z logiem stowarzyszenia.

Wszyscy uczestnicy festynu bawili się świetnie, mimo le-
jącego się z nieba żaru. Frekwencja była duża, co daje dowód 
temu, że takie imprezy są potrzebne w naszej społeczności. 
Dzięki członkom stowarzyszeń, ich pomysłom na zadania 
publiczne i na pozyskiwanie środków, dzięki ich kreatywno-
ści oraz umiejętności współpracy, mieszkańcy naszej gminy 
mogą korzystać z różnych form spędzania wolnego czasu 
przez okrągły rok kalendarzowy.

MISIE

Wpiękną, wrześniową niedzielę 14. września w Mi-
siach mieliśmy przyjemność po raz kolejny – i ostat-
ni niestety – korzystać z atrakcji przygotowanych 

przez Stowarzyszenie prowadzone przez Krzysztofa Sójkę. 
Inicjatywa pod hasłem „Rodzina sportem silna” już od począt-
ku swojej historii w Przychodach spotkała się z niesamowicie 
pozytywnym przyjęciem wśród mieszkańców naszej gminy.

Animacje dla dzieci dzięki studentom Turystyki i re-
kreacji z PSW w Białej Podlaskiej, sportowe konkurencje 
rodzinne (sztafeta biegowa, turniej ringo, przeciąganie liny, 
aerobik na świeżym powietrzu), mnóstwo darmowych ga-
dżetów i nagród do wygrania od sponsorów, występ zespołu 
„Chwilka” z Białej Podlaskiej oraz zespołu Fortex, gorąca at-
mosfera, radość i pełno uśmiechu – to wszystko towarzyszy-
ło uczestnikom „Rodziny sportem silnej” w Misiach. 

Dzięki Ministerstwu Rolnictwa i Rozwoju każdy uczest-
nik rodzinnego festynu w Misiach mógł skosztować pysz-
nych, regionalnych, swojskich potraw – wszystko to dzięki 
dofinansowaniu produktów ze stoiska w ramach programu 
„Poznaj dobrą żywność”. Program ten ma na celu szerzenie 
świadomości konsumenckiej oraz przekonanie do wybie-
rania zdrowej żywności bez konserwantów i szkodliwych 
dodatków chemicznych. Pierogi z różnorodnymi farszami, 
swojski chleb, masło, smalec, smakowite wędliny, bigos, bab-
ka ziemniaczana, marchwiak – takie smakołyki królowały 
na „swojskim stoisku” przygotowanym przez mieszkańców 
Miś oraz zaprzyjaźnione osoby. Dzięki licznym sponsorom 
wydarzenia, za zajęcie czołowych miejsc w konkurencjach 
uczestnicy mogli otrzymać wspaniałe nagrody rzeczowe 
(tablet, telefon komórkowy, akcesoria komputerowe i inne). 
Udział w zmaganiach sportowych również uprawniał do 
uczestnictwa w losowaniu nagród.

Z Przychód, przez Jelnicę, aż do Miś nieodłącznym ele-
mentem spotkań ze sportem w tle były rodziny, które towa-
rzyszyły nam dzielnie, biorąc udział w rozmaitych konku-
rencjach sportowych, grach i zabawach na świeżym powietrzu. 
To właśnie te rodziny – aktywne, potrafiące współpracować, 
radosne i kochające się – stanowią przykład i wzór do naśla-
dowania. „Rodzina sportem silna” zakończyła się sukcesem, 
czego dowodem jest udział ogromnej rzeszy rodzin, które 
zechciały przyjąć zaproszenie do wspólnego spędzania czasu 
wolnego na sportowo, w duchu szlachetnej rywalizacji. Dzię-
kujemy serdecznie wszystkim uczestnikom, organizatorom, 
wszystkim sponsorom i zapraszamy do śledzenia dalszych 
inicjatyw stowarzyszeń z terenu naszej gminy.

Dzieci bawiły się świetnie ze studentami Turystyki i rekreacji PSW w Białej 
Podlaskiej. Drużyna z Rzeczycy dzielnie walczyła z rywalami. Rodziny pokazały swoją siłę m. in. w przeciąganiu liny.

GRZEGORZ TYMOSZUK LAUREATEM  
KONKURSU NA STRAŻAKA ROKU!

Składamy gratulacje druhowi Grzegorzowi Tymoszuko-
wi, mieszkańcowi miejscowości Krzewica, który zajął III 
miejsce w plebiscycie „Strażak Roku 2014”, organizowa-

nym przez „Dziennik Wschodni”. Na zarejestrowanych kan-
dydatów można było głosować drogą smsową w terminie od 
20 czerwca do 31 lipca b. r.

85-LECIE OSP RZECZYCA

W niedzielę 6 lipca br. odbyły się obchody związane 
z jubileuszem 85-lecia powstania OSP w Rzeczycy. 
Uroczystości rozpoczęły się Mszą Świętą koncele-

browaną przez Dziekana Parafii św. Mikołaja ks. Józefa Brzo-
zowskiego oraz Kapelana Powiatowego Henryka Jakubowi-
cza. Następnie wszyscy uczestnicy obchodów w uroczystym 
przemarszu udali się na teren placu OSP, gdzie nastąpiło 

OSP

Z życia Straży...
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ufundowaną przez Starostę Bialskiego Tadeusza Łazowskie-
go za osiągnięcia w zawodach MDP na szczeblu wojewódz-
twa i kraju. Przez 3 dni drużyna z Krzewicy przebywała 
w atrakcyjnym Ośrodku Wypoczynkowym w Neuglobsow, 
położonym nad jeziorem Stechlin. Kąpiele w jeziorze, spa-
cery, wieczorki zapoznawcze z młodzieżą niemiecką, gry 
i zabawy, zajęcia w kręgielni, zajęcia sportowe, zwiedzanie 
jednostek straży – to tylko niektóre z zajęć, jakie wypełniały 
czas młodzieży. Młodzież miała również okazję pływać stat-
kiem po jeziorach w pobliżu miasta Rheinsberg, podziwiając 
architekturę i wspaniałe widoki. Czwartego dnia nadszedł 
czas na zwiedzanie Berlina (m.in. Muzeum Pożarnictwa 
przy jednostce Tegel, Reichstag, Bramę Brandenburską, śla-
dy po Murze Berlińskim, kompleks budynków wykonanych 
przez firmę Sony na Potsdamer Platz w Berlinie, dwugo-
dzinna przejażdżka dwupiętrowym autobusem, kursującym 
na trasie Zoologischer Garten-Alexanderplatz, Kościół Pa-
mięci Cesarza Wilhelma, Kolumna Zwycięstwa, zamek Bel-
levue, Reichstag, Brama Brandenburska, Wyspa Muzeów, 
Wieża Telewizyjna).

Kolejne 3 dni spędzono na polu namiotowym w miejsco-
wości Grocβzerlang. Pobyt pod namiotami dostarczył nieza-
pomnianych wrażeń. Na polu namiotowym przebywało 350 
osób młodzieży niemieckiej oraz delegacje młodzieży z Polski.

Nasza drużyna oraz MDP z Opola Nowego powiat Siedl-
ce zdobywały wysokie lokaty w konkurencjach sportowo-po-
żarniczych organizowanych podczas wyjazdu oraz w Olim-
piadzie Sportowo–Pożarniczej. MDP z Krzewicy otrzymała 
gratulacje od Starosty powiatu Oberhavel - pana Karla-He-
inza Schrötera – za reprezentowanie wysokiego poziomu 
umiejętności obsługi sprzętu pożarniczego i sprawność fi-
zyczną. Młodzież występowała w koszulkach z herbem Gmi-
ny Międzyrzec Podlaski. W ramach podziękowań, organiza-
torzy wypoczynku z Niemiec otrzymali od nas na pamiątkę 
koszulki z herbem naszej gminy, czapki, smycze, słodycze.

Młodzież, oprócz zaprezentowania swoich umiejętności, 
mogła poznać pracę strażaków, ratowników medycznych 
w Niemczech, nawiązać nowe przyjazne stosunki z rówie-
śnikami z Niemiec, poszerzyć swoją wiedzę o Berlinie i jego 
pięknych okolicach, a przede wszystkim wspaniale wypocząć.

Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza z Krzewicy składa 
Staroście Bialskiemu panu Tadeuszowi Łazowskiemu i Peł-
niącemu Funkcję Wójta Gminy Międzyrzec Podlaski panu 
Krzysztofowi Adamowiczowi podziękowanie za zorganizo-
wanie wypoczynku, zapewnienie transportu na ten niezapo-
mniany wyjazd.

powitanie zgromadzonych gości przez gospodarza, Prezesa 
Zarządu OSP Rzeczyca druha Stanisława Kurendę oraz Pre-
zesa Zarządu Oddziału Gminnego OSP Krzysztofa Adamo-
wicza. Dzięki Sekretarzowi Zarządu jednostki OSP Rzeczyca, 
druhowi Czesławowi Stefaniukowi, mieszkańcy Rzeczycy  
i zaproszeni goście poznali bliżej historię miejscowej OSP. 

Dalsza część uroczystości przyjęła formę ceremonii wrę-
czenia odznaczeń i pamiątkowych dyplomów strażakom 
oraz osobom zasłużonym dla OSP Rzeczyca.
Złotym Medalem Związku odznaczono:
Druha Czesława Stefaniuka
Złotym Medalem za zasługi dla Pożarnictwa odznaczono:
Mirosława Stefaniuka, Karola Pietruszkę
Srebrnym Medalem za zasługi dla pożarnictwa odznaczo-
no następujących druhów:
Kazimierza Siedlanowskiego, Piotra Krupskiego, Daniela 
Oklińskiego, Marcina Pietruszkę.
Brązowym Medalem za zasługi dla pożarnictwa odznaczono:
Marię Szmytko, Krzysztofa Adamowicza, Andrzeja Pie-
truszkę, Adama Jowika
Odznaką Wzorowy Strażak odznaczono:
Mariusza Dołęgę, Przemysława Hawryluka
Odznaką Zasłużony Strażak Powiatu Bialskiego odznaczono:
Stanisława Kurendę, Pawła Jakubowicza. 

Za wkład włożony w rozwój miejscowej jednostki Zarząd 
OSP  Rzeczyca  postanowił wyróżnić pamiątkowymi statu-
etkami Św. Floriana członków OSP:
Druha Prezesa Stanisława Kurendę, Prezesa Zarządu Gmin-
nego druha Krzysztofa Adamowicza, Komendanta Gminne-
go OSP Józefa Daniluka

Z okazji 85-lecia OSP Rzeczyca wyróżnienia od Zarządu  
jednostki otrzymali następujący członkowie OSP:
Andrzej Ostapiuk, Zbigniew Jędruchniewicz, Dariusz Ku-
rowski, Janusz Łyskiewicz, Sławomir Nestorowicz, Andrzej 
Kurenda, Robert Kurenda, Leszek Okliński, Andrzej Bro-
dawka, Kazimierz Siedlanowski, Przemysław Woliński, Pa-
weł Orłowski, Paweł Woliński, Roman Michaluk, Andrzej 
Pietruk, Jan Okliński, Adam Krzymowski, Józef Okliński  
i Janusz Oksiejuk.

MDP Z KRZEWICY Z WIZYTĄ W BERLINIE

Doskonała współpraca pomiędzy władzami powiatu 
bialskiego i powiatu Oberhavel w Niemczech trwa od 
1999 roku. Dzięki partnerskim relacjom, Młodzieżo-

wa Drużyna Pożarnicza z Krzewicy mogła w lipcu 2014 r. 
uczestniczyć w wyjeździe do Niemiec. Wyjazd był nagrodą 

Projekt „Wdrożenie usprawnień zarządczych w Po-
wiecie Bialskim oraz Gminach Janów Podlaski, Kon-
stantynów, Leśna Podlaska, Międzyrzec Podlaski 

oraz Sosnówka na podstawie wyników samooceny CAF” to 
konsekwencja szeregu działań podejmowanych w powiecie 
bialskim już od 2011 r. Działania te współfinansowane były 
z Europejskiego Funduszu Społecznego. Projekt CAF reali-
zowany jest w partnerstwie Ministerstwa Administracji i Cy-
fryzacji oraz F5 Konsulting Sp. z o.o.

Model CAF jest narzędziem doskonalenia organizacji, 
opartym na modelu Kompleksowego 
Zarządzania Jakością, sprawdzonego na 
przestrzeni wielu lat w sektorze komer-
cyjnym. Metoda ta, stosowana od ponad 
dekady w Europie, opiera się na założe-
niu, że organizacja publiczna, taka jak 
na przykład urząd gminy, osiąga do-
skonałe wyniki poprzez przywództwo 
i pracowników, strategię i planowanie, 
partnerstwo, zasoby i kluczowe procesy, 
związane z dostarczaniem usług klien-
tom/obywatelom. Metoda polega na 
przeprowadzeniu oceny funkcjonowania 
urzędu wg zestawu dziewięciu kryteriów, 
obejmujących np. obszar kierownictwa, czy kadry pracowni-
czej. Wielkie znaczenie w zastosowaniu wspomnianej meto-
dy odgrywa zaangażowanie zespołu; opiera się ona bowiem 
na współpracy kierowników z szeregowymi pracownikami. 
Istotą jest znalezienie mocnych i słabych stron działania 
urzędu, a następnie eliminacja tych drugich. Celem CAF jest 
więc poprawa skuteczności i sprawności działania instytucji 
publicznej tak, aby świadczyła ona usługi dla obywateli na 
jak najwyższym poziomie. Działania w ramach CAF oparte 
są na schemacie „Zaplanuj – Zastosuj – Sprawdź – Popraw”.  
W ramach CAF zidentyfikowano więc obszary, które warto 
poprawić.

Następnie, w ramach konkursu nr 1/POKL/5.2.1/2011 
„Doskonalenie zarządzania w jednostkach samorządu terytorialnego 
na podstawie wyników Wspólnej Metody Oceny (CAF) – konkurs” 
pięć działających w partnerstwie jednostek samorządu z ob-
szaru powiatu bialskiego uzyskało finansowanie działań, ma-
jących poprawić jakość ich działania.

Istotnym warunkiem przystąpienia do projektu konkur-
sowego było przygotowanie przez wnioskodawców projek-
tów, obejmujących 3 typy operacji obligatoryjnych, miano-
wicie:

Projekt CAF

O co chodzi  
w projekcie CAF?

 � „Podnoszenie jakości, zwiększanie dostępności usług 
publicznych świadczonych przez urzędy administracji 
samorządowej”,

 � „Wdrażanie usprawnień zarządczych w administra-
cji samorządowej na poziomie całej organizacji, w tym  
w zakresie zarządzania jakością lub oceny poziomu 
funkcjonowania i rozwoju urzędów w wybranych aspek-
tach jej funkcjonowania”,

 � „Wzmacnianie zdolności jednostek samorządu teryto-
rialnego w zakresie stanowienia aktów prawa miejsco-

wego oraz aktów administracyjnych”. 

Prócz działań obowiązkowych, wnio-
skodawcy mogli wybierać z pośród pro-
jektów fakultatywnych np. szkolenia spe-
cjalistyczne dla kadr urzędów.

Urząd Gminy Międzyrzec Podlaski 
wraz urzędami partnerskimi uzgodnił 
zestaw zadań doskonalących w ramach 
partnerstwa. Projekt planu doskonale-
nia został zaakceptowany przez komisję 
konkursową Ministerstwa Administra-
cji i Cyfryzacji, tym samym urząd sko-
rzystał z dofinansowania usprawnień. 

Z początkiem listopada 2012 roku firma F5 Konsulting 
rozpoczęła więc realizację nowego projektu pn. „Wdrożenie 
usprawnień zarządczych w Powiecie Bialskim oraz Gminach 
Janów Podlaski, Konstantynów, Leśna Podlaska, Międzyrzec 
Podlaski oraz Sosnówka na podstawie wyników samooceny 
CAF”. Projekt ten, podobnie jak poprzednie, jest współfinan-
sowany ze środków EFS i realizowany pod nadzorem Mi-
nisterstwa Administracji i Cyfryzacji w ramach Priorytetu  
V „Dobre rządzenie”, Działania 5.2 „Wzmocnienie potencja-
łu administracji samorządowej”, Poddziałania 5.2.1 „Moder-
nizacja zarządzania w administracji samorządowej” Progra-
mu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Wartość całego projektu, 
którego liderem jest F5 Konsulting, to 1 977 908,56 zł. Ogó-
łem w projekcie wzięło udział ponad 300 urzędów JST z całej 
Polski, a niemal wszystkie miejsca zostały wykorzystane. 

Istotną rolę w projekcie odegrał bodziec finansowy, dzięki 
któremu można było zastosować usprawnienia o charakterze 
nieinwestycyjnym, ale bezpośrednio lub pośrednio rzutujące 
na obsługę mieszkańców. Do tej grupy należą takie działa-
nia, jak na przykład doskonalenie rozwoju kompetencji kadr, 
usprawnienia informacji dla klientów urzędu i poprawa ob-
sługi oraz satysfakcji mieszkańców. 
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SYLWIA SÓJKA 
pracownik Urzędu Gminy Międzyrzec Podlaski  
na stanowisku Podinspektor ds. pozyskiwania 

funduszy zewnętrznych

„Ukończyłam 2-semestralny kierunek „Menedżer admini-
stracji” w Wyższej Szkole Przedsiębiorczości i Administra-
cji w Lublinie. Naprawdę polecam studia podyplomowe, są 
okazją do poszerzenia horyzontów. Studia te pozwoliły mi 
jeszcze bliżej poznać funkcjonowanie urzędu z perspekty-
wy prawnej. Przy zderzeniu z aspektem praktycznym mojej 
dotychczasowej pracy, daje to naprawdę szersze spojrzenie. 
Mogłam porównać funkcjonowanie naszego urzędu oraz in-
nych, znacznie większych instytucji. Dużo rozmawialiśmy, 
wymienialiśmy się doświadczeniami. Studia podyplomowe 
pomogły mi również ugruntować i usystematyzować tę wie-
dzę, którą już posiadałam, co umożliwiło mi łatwiejsze po-
sługiwanie się nią w praktyce”.

ANNA ŁOSICKA 
pracownik Urzędu Gminy Międzyrzec Podlaski  

na stanowisku Podinspektor ds. zamówień  
publicznych

„Dzięki projektowi CAF miałam możliwość ukończenia 
studiów podyplomowych na Uniwersytecie Marii Curie 
Skłodowskiej w Lublinie na kierunku „Zamówienia pu-
bliczne”. Studia trwały 2 semestry i poszerzyły moją wiedzę 
w zakresie stosowania przepisów ustawy Prawo zamówień 
publicznych. Ustawa się zmienia, prawo zamówień publicz-
nych jest dziedziną dynamiczną, w związku z tym studia po-
dyplomowe pomogły mi profesjonalnie spojrzeć na tę gałąź 
prawa. Umożliwiły mi też wymianę doświadczeń z innymi 
uczestnikami studiów, a także nawiązanie przydatnych kon-
taktów”.

MICHAŁ TEOFILSKI 
pracownik Urzędu Gminy Międzyrzec Podlaski na stanowisku Referent  
ds. promocji, kultury i współpracy z organizacjami pozarządowymi

„W ramach projektu CAF uczestniczyłem między innymi w szkoleniach dotyczących obsługi 
programu graficznego Photoshop. Wiedza zdobyta w ramach kursu jest dla mnie niezwy-
kle cenna, gdyż ułatwia moją codzienną pracę. Przygotowanie materiałów promocyjnych 
gminy, plakatów promujących  najróżniejsze uroczystości, zaproszenia dla gości wykonuję 
szybciej i lepiej dzięki sprawnej obsłudze programu Photoshop. Ufam więc, iż dzięki szkole-
niom w ramach CAF w większym stopniu będę mógł przyczyniać się swoją pracą do budowy 
pozytywnego wizerunku gminy, bez którego trudno byłoby liczyć na zainteresowanie gminą 
choćby wśród turystów czy inwestorów”.

Projekt CAF

Przystosowanie Urzędu dla  
osób niepełnosprawnych

Projekt CAF

Szkól się i studiuj  
podyplomowo z CAF!

Koszt całego remontu parteru Urzędu Gminy wyniósł 
blisko 65 000 zł, z czego 21 500 zł sfinansowano z CAF. 
Poszerzone zostały drzwi wejściowe do pokoi tak, aby 

niepełnosprawni nie mieli problemu z dostępem do Urzę-
du. Zamontowano specjalne barierki oraz wyremontowano 
łazienkę. Do sali konferencyjnej Urzędu Gminy zakupiono 
nowe stoły i krzesła oraz nowoczesny sprzęt audiowizualny.




